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Zápis z online jednání Výkonného výboru AKVŠ 

dne 4. 11. 2022 

  

Připojeni za VV: M. Bočková (MB), B. Jankovská (BJ), J. Jirát (JJ), J. Kříž (JK), H. Landová (HL),  
R. Římanová (RŘ), L. Panchártek Suchá (LPS), V. Šubrta (VŠu), J. Vencláková (JV) 

  

1. Zhodnocení BA 2022 

• VŠu ještě jednou poděkoval programovému i organizačnímu výboru, na BA se scházejí samé pochvalné 
reakce. 

• Běží dotazníkové šetření, ve středu 9. 11. proběhne schůzka (MB, HL, BJ), budou zpracovány výsledky  
a představeny na dalším jednání VV. 

• Byly odstartovány přípravy dalšího ročníku, proběhne schůzka s přípravným týmem VŠE. 
• Fotky z BA 2022 byly vystaveny (všechny jsou opět více než povedené): https://www.akvs.cz/akce/akce-

2022/ba-2022/fotogalerie/ 
• Ze strany NTK přišel návrh na zaměření celé příští BA na CARDS. VV se shodl, že bude vhodnější, když na 

téma CARDS bude zaměřen workshop, příp. jen jedna sekce konference. 
• RŘ navrhla, aby součástí BA 2023 určitě byly příspěvky pokrývající pracovní skupiny. VV souhlasí. Nutné 

myslet na to, aby byli do programového výboru konference pozvání vedoucí těchto skupin. 
 

O i: Celý VV 

 

2. Noví členové AKVŠ 

• HL připravila návrh na postup při přijímání nových členů. VV ho schválil. 
• VŠu a HL osloví zájemce. Přijetí nového člena schvaluje VV. VK bude předloženo na vědomí. 
• Pokud se vše stihne zařídit, bude ředitel nové knihovny pozván na setkání ředitelů.  

O: HL, VŠu 

ÚaT ii: 1. Oslovit zájemce o členství v asociaci – VŠu, HL do 30. 11. 2022. 

  

3. Pracovní skupina Open Science 

• V polovině listopadu se chystá ustavující online schůzka, na které bude mj. zvolen vedoucí skupiny. 
• Na schůzce je nutné všem členům zdůraznit, že mohou navrhnout na předsedu kohokoli. 
• Byl založen mailing list, správkyní je prozatím kromě HL i Valentýna Drtinová. HL pošle VD e-mail, 

s žádostí o přidání prozatím nahlášených členů PS. 
• Zajímavé bude zjistit přesah členů PS do ostatních skupin (OA manažeři, PS při CZARMA). 
• Nejen vzhledem k NCIP VaVaI je nutné ošetřit komunikaci s NTK – členem PS je E. Hnátková, takže 

https://www.akvs.cz/akce/akce-2022/ba-2022/fotogalerie/
https://www.akvs.cz/akce/akce-2022/ba-2022/fotogalerie/
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propojení zajištěno. 
• BJ informovala, že se online účastnila hybridní akce REGON (REgional Grant Office Network), což je 

pravidelné setkání zástupců grantových kanceláří výzkumných organizací, které jsou aktivní v zapojování 
do mezinárodních projektů výzkumu a vývoje. Na setkání J. Marek představil v podrobné prezentaci mj. 
principy OS a požadavky, které musí splnit projekty podávané do OP JAK a Horizon Europe. Záznam 
akce i zmíněná prezentace budou přístupné zde: https://improve.muni.cz/regon. 

O: RŘ  

 

4. CRP KaBL 

• 3. 11. proběhla schůzka užšího týmu, pracuje se na vyhodnocení dotazníků i focus groups. 
• V Pardubicích proběhne koncem listopadu velká schůzka, která připraví doporučení. 
• Obhajoba projektu na ČZU proběhne 26. 1. 2023. 
• Bude zpracována zpráva z dotazníku za knihovny, dále souhrnná zpráva za akademiky a studenty  

a jednotlivým knihovnám budou odeslána surová data. Pokud by škola chtěla zprávu od socioložky z UK, 
je to možné, ale škola si to bude muset individuálně domluvit a zaplatit. 

• Pokud by z dotazníků nějaká data vybočovala, škola bude informována. 

O: HL, MB, RŘ  

 

5. PNG/CARDS  

• NTK vydala 2. listopadu tiskovou zprávu: 
Národní technická knihovna předložila 31. srpna 2022 žádost o podporu projektu 
s názvem Czech Academic and Research Discovery Services (CARDS) na základě výzvy 
Operačního programu Jan Amos Komenský, která byla po kontrole přijatelnosti 
a formálních náležitostí akceptována k hodnocení dne 26. září 2022. Při následném 
věcném posouzení Hodnotící komisí Řídicího orgánu OP JAK ke 31. říjnu 2022 však 
získala příliš nízký počet bodů, pro který nemohla být v této podobě doporučena 
k financování. Připomínky se zejména týkaly vymezení cílových skupin, přiměřenosti 
a provázanosti rozpočtu a míry detailu popisu věcného obsahu aktivit. Ostatní hodnotící 
kritéria jako potřebnost projektu a jeho přínos, rizika, indikátory, výstupy projektu, 
udržitelnost či struktura odborného či administrativního týmu shledala komise jako 
velmi vyhovující. NTK akceptuje připomínky hodnotící komise a ve většině případů je 
považuje za odůvodněné. NTK v příštích dnech zpracuje a předloží upravenou verzi 
projektové žádost CARDS do nového procesu hodnocení. Změny, jež budou provedeny, 
nemají charakter změn cílů či přínosu projektu, ale technického vysvětlení nízce  
hodnocených hledisek projektu s přihlédnutím k doporučením komise. 

• Po 15. 11. proběhne připomínkování přepracované žádosti. 
• Připomínkování zadání auditu do 16. 11. – VŠu pošle do VV, VV doplní  

a pak bude zasláno do e-mailové konference ředitelů 
 
 

O: VŠu, celý VV 

ÚaT: 1. Sepsat připomínky k zadání sociologicko-technologicko-ekonomického auditu a vložit do MS 
Teams k připomínkám – VŠu do 11. 11. 2022. 

  

https://improve.muni.cz/regon
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6. Garant vzdělávání 

• Oblast vzdělávání pracovníků VŠ knihoven v rámci VV AKVŠ koordinuje H. Landová. 
• Asistují: Jitka Vencláková – stáže + Jan Kříž – FPZC.  
• Úzká a nezbytná spolupráce s vedoucími jednotlivých pracovních skupin. 
• Ad hoc se připojují další: např. Markéta Bočková s nápady k DataCampu, kdokoliv zapojující se např. do 

příprav KAM, apod. 

O: HL 

 

7. Pracovní skupina EIZ 

• Námět od M. Bartoška na pořádání akce částečně suplující Inforum. 
• Bude prodiskutováno se členy PS na nejbližším jednání (v jakém formátu, co si od toho slibujeme?...). 
• Nejpozději v lednu / únoru padne konečné rozhodnutí.  

O:  LPS, JJ 

ÚaT: 1. Na nejbližším jednání PS otevřít téma jednou ročně konané větší akce na téma EIZ – LPS do 14. 
11. 2022. 

 

8. Výroční konference 2023 

• VK 2023 se bude konat ve čtvrtek 23. 2. 2023 od 13 do 15:30 v zasedací místnosti rektorátu na 
ČZU. 

• Před VK (23. 2. dopoledne) a druhý den po VK (24. 2.) proběhne v Knihovně ČZU jednání VV.  Na 
dopolední jednání před VK 23. 2. budou pozváni i vedoucí pracovních skupin. 

 

9. Stáže 

• Je zájem o akviziční stáž a opakování stáže na téma Hodnocení VaV. 
• Další témata: vydavatelství, aktivity KUK MU, dílčí/katedrové knihovny… 

 

10. Různé 

• Nabídka, aby se zástupce asociace stal členem Advisory Boardu EBSCO – proběhla diskuze. Bylo by 
dobré od EBSCO získat vyjádření, jaké by to pro asociaci mělo přínosy a jaké by byly povinnosti. 
Nicméně VV se v diskuzi shodl, že dává větší smysl, aby v takovýchto orgánech poskytovatelů EIZ byla 
zastoupena konsorcia v synergii s asociací, ne jen samotná asociace/VŠ. 
  

 
 

Příští jednání VV: Online v pátek 25. 11. 2022, 8:00 

Zapsala: B. Jankovská 

Schválil: V. Šubrta 
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i Odpovídá 

ii Úkoly a termíny 


